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Dit huis-aan-huisblad werd afgesloten op 28 mei.

Besturen is vooruitzien (p. 3)N-VA stelt coronamaatregelen voor (p. 2)

Beste Wellenaar
Vlaanderen is de afgelopen maanden zwaar getroffen door het vreselijke coronavirus (Covid-19). Het virus bereikte voorname-
lijk Limburg, waaronder ook Wellen, in alle hevigheid. Het voltallige afdelingsbestuur van N-VA Wellen betuigt haar steun aan 
alle getroffen families.

Als gemeenschap trekken we ons op aan de talrijke warme initiatieven. Zo zijn er burgers die zelf mondmaskers maken, mensen 
die boodschappen doen voor hun buren, een natuurvereniging die een wandeling in onze beemden opfleurt met leuke gedich-
ten, een zelfstandige die met een drone de warmte en solidariteit, die Wellen zo typeert, vanuit de lucht in beeld brengt, en nog 
zoveel meer.

Uiteraard denken we ook aan ons medisch personeel, onze winkelbedienden, onze leerkrachten, onze postbodes, onze vuilnis-
mannen en ga zo maar door. Dankzij hun burgerzin en blijvende inzet kan en kon onze maatschappij blijven draaien. Bedankt 
daarvoor. Ook in de toekomst.

Voor en tijdens de coronacrisis zaten ons raadslid Gerry Briers en de bestuursleden van onze Wellense afdeling niet stil.  
Vanuit de oppositie proberen we op een constructieve manier voorstellen te doen en initiatieven te nemen om van Wellen  
een nog betere en warmere plaats te maken. Verder in dit blad leest u er meer over.

Tot slot wensen we iedereen een fijne zomer toe. En vooral, blijf gezond en zorg  
voor elkaar.

Namens het afdelingsbestuur van N-VA Wellen.

Joeri Philtjens
Afdelingsvoorzitter

Coronavirus treft ons allemaal
In een kleine gemeenschap zoals Wellen kent iedereen wel iemand die getroffen 
werd door het coronavirus. We wensen de getroffen families veel sterkte.

De coronacrisis deelde ook een zware klap uit aan onze lokale economie. Om 
alle bedrijven, handelaren, vrije beroepen, marktkramers en alle Wellenaren een 
financieel steuntje in de rug te geven, werkten we een voorstel uit dat we aan het  
gemeentebestuur bezorgden. Het is nu aan hen om te bewijzen dat we in een 
warm Wellen wonen.

Lokale economie ondersteunen

De N-VA stelde voor om een bedrag van 420.000 euro in onze lokale economie 
te pompen. Zo besteden we ons belastinggeld om onze lokale economie recht te 
houden. Wij stellen voor om aankoopbonnen, die geldig zijn bij alle Wellense 
handelaars, voor een totaalbedrag van 70 euro aan te maken. De gemeente neemt 
de helft ten laste en de volwassen inwoner de andere helft.

Lees meer over onze coronamaatregelen op p. 2.
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N-VA stelt coronamaatregelen voor
Op 7 april bezorgde N-VA Wellen een onderbouwd voorstel aan het gemeentebestuur. 

Algemeen

•  Er zijn federale en Vlaamse maatregelen genomen ter  
ondersteuning van al degenen die hun zaak dienden te sluiten.

•  Als extra ondersteuning van de plaatselijke handelaars en 
zelfstandigen is een bijkomende ondersteuning van de gemeente 
gewenst: kinesisten, kappers, horeca, marktkramers,  
kledingzaken, enzovoort.

•  Voor de horeca hebben verschillende brouwerijen al een extra 
compensatie voorzien.

•  We maken de regeling zodanig op om fraude en misbruiken uit 
te sluiten.

•  Beperkte duurtijd van de tussenkomst van de gemeente zodat 
dat er zich geen overrompeling voordoet, bijvoorbeeld voor een 
periode van zes maanden. Daarna vervalt de tegoedbon.

•  Er zijn in deze moeilijke tijden maatregelen nodig om de hande-
laars en zelfstandigen in onze gemeente te steunen zodat we niet 
geconfronteerd worden met tal van faillissementen. Dat kan op 
termijn een extra financiële belasting zijn voor het OCMW, want 
zelfstandigen kunnen niet terugvallen op een uitkering.

Financiële impact

•  Dat iedere overheid een financiële impact zal voelen, staat buiten kijf.
•  Ook de inkomsten via de opcentiemen op de roerende voorheffing van volgend jaar worden getroffen: lagere inkomens 

door de technische werkloosheid en lagere winstbelasting van de bedrijven en zelfstandigen.
•  Een deel van het door de gemeente geïnvesteerde bedrag vloeit terug naar de gemeentekas via de winstbelasting in 2021.

Doelgroep

•  Alle handelaars en zelfstandigen op het grondgebied van Wellen die wensen deel te nemen, ook zij die niet verplicht  
dienden te sluiten. Vergeet vooral de marktkramers niet.

•  Een affiche voorzien die de handelaars en zelfstandigen kunnen uithangen zodat het zichtbaar is wie deelneemt.

Wijze van tussenkomst

•  Een tegoedbon die de handelaar later kan verzilveren bij de gemeente.
•  Elke meerderjarige Wellenaar kan in het gemeentehuis een tegoedbon voor een vooraf bepaald bedrag kopen. De gemeente 

legt hetzelfde bedrag bij. Een register houdt bij wie gebruik heeft gemaakt van de aankoop van de tegoedbon.
•  Voor hun kwetsbare sociale klanten kan het OCMW het persoonlijke bedrag op zich nemen. Op die manier krijgen ze ook 

een extra ondersteuning.
•  Op het einde van de maand overhandigen de handelaars de verzamelde tegoedbonnen aan de gemeente waarop een uitbe-

taling volgt.

Fraudebestendigheid

•  Aangezien de burger zelf geld inlegt zal het aantal misbruiken tot een minimum herleid zijn. Het heeft dan geen zin om 
bonnen aan handelaars te geven (zonder aankoop), aangezien zijzelf een deel betaalden.

Pas op 16 april verzond het gemeentebestuur een brief aan de ondernemers, adviesraden en verenigingen om hun noden in 
kaart te brengen. Hebben we nu echt een gemeentebestuur dat geen eigen ideeën heeft?

Koop ook lokaal

Steun lokale handelaars 

tijdens de coronacrisis
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 De N-VA hecht veel belang aan respect voor de 
natuur. Zwerfvuilacties zijn helaas nog altijd nodig 
(foto genomen voor de coronamaatregelen).

N-VA werkt regeling containerpark uit
Al op 23 maart, lang voordat er sprake was dat het containerpark terug open mocht, deed de N-VA  
onderstaande suggestie aan het gemeentebestuur.

Na heropening de toegang te regelen via beperkingen:
•  Volgens woonplaats: centrum – Berlingen – Vrolingen – Ulbeek – Herten – omgeving zonneveld – omgeving Russelt.
•  Voorrang geven aan de mensen die in aaneengesloten huizen wonen – Dorpsstraat, Bloemenstraat, Notelarenstraat - omdat 

zij wellicht de minste opslagruimte hebben. Op de eerste dag na de opheffing en de week erna op dezelfde dag.
•  Zoals bij de storm in 2016, het containerpark gedurende twee weken zes dagen geopend te laten gedurende de ganse dag.
•  Van 10 uur tot 12 uur: voor gepensioneerden.
•  Van 14 uur tot 16 uur: voor werklozen en zij die in ploegen werken.
•  Van 17 uur tot 19 uur: voor de werkenden.
•  We kijken na of de grote hoeveelheid goed wordt verwerkt door de logistiek.
•  Het aantal fracties te beperken gedurende twee weken bijvoorbeeld: PMD, plastic, papier, ijzer. We laten containers van 

dezelfde fractie plaatsen, eventueel ook op het plein. Er dienen ook geen bonnetjes te worden uitgeschreven of betalingen te 
worden ontvangen. De opzichters kunnen maximaal toezicht houden.

•  Een derde toezichter te voorzien om toezicht te houden op het plein.
•  Mededeling aan de bevolking via een gedrukt besluit.

We hielden rekening met de leeftijdsgroepen en geven voorrang aan zij die een beperkte opslagcapaciteit hebben.
De meerderheid nam een klein deeltje van onze suggestie over met het gekende resultaat als gevolg.
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We geven een kort overzicht van onze tussenkomsten in de gemeenteraad.  We proberen op een positieve manier samen te 
werken, door de meerderheid helaas niet altijd gewaardeerd.

Fusie
Jos De Block stelde als eerste burger een mondelinge vraag aan het gemeentebestuur.  
Hij schetste mogelijke toekomstige scenario’s en vroeg het gemeentebestuur naar de  
argumenten om al dan niet te fusioneren. Daaruit bleek dat de meerderheid weinig  
argumenten heeft en er geen grondig onderzoek is gevoerd naar de voor- en nadelen.  
De weinige argumenten lijken eerder emotioneel en van persoonlijke aard.

Gerry Briers
Raadslid

N-VA in de gemeenteraad

Onze goedgekeurde voorstellen

Verworpen door de meerderheid

Agendapunten geweigerd door 
de gemeenteraadsvoorzitter

•  Gebruik laptops en tabletten: de 
meerderheid stelde een reglement op 
voor het gebruik van de tablets door de 
raadsleden. De tablets mogen niet voor 
privédoeleinden gebruikt worden. Wij 
hebben de meerderheid erop gewezen 
dat dit discriminerend was, aangezien het 
reglement niet voor de laptops gold. Het 
bestuur paste het reglement aan, zodat 
het nu voor alle toestellen geldt.

•  Tussenkomst voor deelname van 
Wellense kinderen met een  
beperking aan sportkampen:  
op onze vraag werd de leeftijd  
opgetrokken naar 21 jaar zoals  
bij de diverse mutualiteiten.

Het gaat om heikele punten die de meerderheid liever niet in 
de openbaarheid wou en schriftelijk beantwoordde.

•  Riolering: is eigendom van de gemeente. 
Dat houdt in dat de gemeente ook dient te 
voldoen aan de Europese richtlijnen over 
afvalwaterbeheersing. Ten laatste tegen 
2027 dient die richtlijn uitgevoerd te zijn. 
Ons agendapunt werd als volgt beantwoord: 
“Zie meerjarenplanning.”

•  Verkeersborden: zoals iedereen dagelijks 
kan vaststellen zijn tal van verkeersborden 
onleesbaar. Onze vraag om een inventaris op 
te stellen en de verkeersborden te vervangen 
beantwoordde het bestuur als volgt: “We zijn 
ermee bezig.”

•  Vuurwerk: aangezien er geen handhaving is door de gemeentelijke diensten, stelden wij voor om te ijveren 
voor geluidsarm vuurwerk en het GAS-reglement aan te passen.

•  Zitpenningen: voor de raadsleden te beperken tot 125 euro per zitting. De meerderheid stelde voor de tweede 
maal op rij een verhoging voor, tot 200 euro per zitting. Dat zou voor de Wellense belastingbetaler 65.250 euro 
minder betekend hebben gedurende deze bestuursperiode. Voor die prijs hadden we al twee bescheiden  
elektrische dienstwagens kunnen aankopen.

•  Hernieuwen adviesraden: op 1 april stelden wij voor om de adviesraden te hernieuwen. De meerderheid 
stemde ons voorstel weg. Op 2 september zette de meerderheid het voorstel zelf terug op de agenda van de 
gemeenteraad. In oktober werden de adviesraden samengesteld. De adviesraden dienen zo snel als mogelijk in 
de nieuwe bestuursperiode hernieuwd te worden. Dat is de interpretatie van de meerderheid van ‘snel’. Op die 
manier hadden de nieuwe adviesraden geen inspraak bij de meerjarenplanning.

•  Hondenspeelweide: wij stelden voor om op het terrein van de voormalige hondenclub aan Maupertuus een  
hondenspeelweide in te richten. Opnieuw verworpen door de meerderheid, maar als eigen idee voorgesteld  
in de meerjarenplanning.

€
€

€
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De gemeenteraad anders bekeken
In 2019 waren er tien gemeenteraden. We bespraken en stemden 154 agendapunten. De kostprijs van de zitpenningen van de 
raadsleden bedroeg daarvoor 28.350 euro. De tijdsduur van een vergadering neemt gemiddeld iets meer dan een uurtje in 
beslag.

Waarover vergaderden we?
•  17 keer over belastingen
• 6 keer over het toekennen van subsidies
• 41 keer over het afvaardigen van raadsleden in allerlei  
bestuursraden waarvoor zitpenningen ontvangen worden
• 5 keer over de gemeentelijke organisatie
• 13 keer over reglementen
• 27 keer over beleid
• 22 kennisnames
• 10 keer goedkeuring verslag vorige vergadering
• 13 bijkomende agendapunten van de oppositie

Wat onthouden we?
Selectieve armoedebestrijding

De meerderheid doet aan selectieve armoedebestrijding door de zitpenningen van de raadsleden op 200 euro per vergadering te 
brengen. Ter info: het wettelijke vastgelegde maximumbedrag bedraagt 213,32 euro. Dat bedrag is bedoeld voor gemeenten en 
steden waar de gemeenteraad enkele uren duurt en er per zitting een honderdtal agendapunten zijn.

De kerstman kwam vroeg in 2019

Het gemeentebestuur wil digitaliseren en daar zijn we niet rouwig om. Om dat te kunnen realiseren deed het gemeentebestuur een 
beroep op de kerstman. Die bracht de zo hoognodige laptops voor burgemeester en schepenen en de tablets voor de raadsleden. 
De toestellen waren nodig, want anders ging het niet werken. Een maand later stelden we vast dat de toepassing op eender welke 
laptop, pc, tablet en zelfs smartphone draaide. Ons raadslid Gerry Briers heeft zijn tablet terug ingeleverd.

Hoog rendement van investeringen

De bovenstaande toestellen kosten aan de brave belastingbetaler de luttele som van 9.025 euro. Nadat we de opmerking maakten 
dat die toestellen aangegeven dienden te worden als voordelen in natura, maakte de meerderheid snel een reglement om het pri-
végebruik van de tabletten te verbieden. Maar ook de laptops moeten volgens die beperking gebruikt worden, want anders was er 
sprake van discriminatie tussen de mandatarissen. De meerderheid heeft dan maar wijselijk het reglement aangepast. De raads-
leden gebruiken die toestellen een twintigtal dagen per jaar. Na zes jaar of 120 dagen gebruik zullen ze in de recyclage verdwijnen 
wegens ‘technisch’ achterhaald. Welke efficiëntie legt het gemeentebestuur aan de dag?

De bokkenrijders achterna

Het gemeentebestuur gedraagt zich als moderne bokkenrijders, maar ze geven het geld uit aan overbodige prestigeprojecten.
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De N-VA nam het voortouw met 
een oproep om duurzaam en 
verantwoord aan de slag te 

gaan, om bedrijven en winkels 
maximaal te heropenen. We 

bieden ook perspectief om tijd 
door te brengen met vrienden of 
een familie-uitstap te doen. Om 

weer op café of restaurant te 
gaan. Altijd met respect voor de 
hygiëne- en veiligheidsregels.”

Bart De Wever
Algemeen voorzitter

De Vlaamse Regering heeft geen 
volmachten nodig om een robuust 
beleid te voeren. Denk maar aan de 
economische steunmaatregelen 
zoals de hinderpremie. Tegelijkertijd 
werkte minister van Onderwijs Ben 
Weyts een akkoord uit met het 
onderwijsveld. In tegenstelling tot 
Franstalig België laat Vlaanderen 
geen half schooljaar verloren gaan.”

Jan Jambon
Minister-president

1,5m

Het coronavirus heeft op een brutale wijze de Vlaamse 
maatschappij tot stilstand gebracht. Na de lockdown is het 

tijd voor een veilige en duurzame heropstart. 
Zowel economisch als sociaal.

De ontwikkeling van een vaccin, digitale oplossingen, 
de veilige heropstart van winkels, bedrijven, ons sociaal 
leven, het onderwijs. Ieder die een steentje bijdraagt, 

staat symbool voor de Vlaamse veerkracht die 
we vandaag nodig hebben. Het is die veerkracht die

 we verder moeten stimuleren.

Vlaamse veerkracht


